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Referat skolebestyrelsesmøde på Fuglsanggårdsskolen 
Dato:  8. maj 2023 
Tidspunkt:  17-19 
Sted:  Skolens personalerum 

Forplejning:  Louisa 
Link til bilag:  Er vedhæftet som bilag på Aula 
Afbud: Vibeke, Lotte, Søren 

DAGSORDEN 
 Tid Overskrift 

 
Status Bi-

lag 
Indhold Noter / Referat 

1 17.00-
17.05 

Protokol Beslutning X Rammesætning. 
 
Godkendelse af referat og fastlæggelse af 
dagsorden. 

Beslutning: Dagsorden som udsendt. 
 
Noter: præsentationsrunde.  
Flere elever er inviteret til at deltage i pkt. 2.: 
Filippa 8.a, Emma 8.a deltog i 2. pkt. 

       

2 17.05- 
17.50 

Elevinddragelse 
og -demokrati 

Drøftelse  Fælles idegenererings-dialog med henblik 
på at sætte fokus på, hvordan vi kan øge 
elevinddragelsen/elevdemokrati på skolen 
– faciliteret af Mette 
Aftale om det videre forløb 
Under dette punkt kan elevrådet invitere to 
elever med fra 7. eller 8. årgang 

Beslutning:  
Kommende skoleår arbejdes der videre med 
temaet. 
 
Noter: 
Mette introducerede til punktet om 
elevinddragelse og elevdemokrati.  
”Fishbowl” øvelse gennemført. 
Se medfølgende bilag. 

       

 17.50-
18.00 

Pause     

       

3 18.00-
18.15 

Trafiksikkerhed - 
skolepatrulje 

Drøftelse  Indledning v. Mette, herunder om afledte 
konsekvenser af evt. skolepatrulje 
Drøftelse om bestyrelsen ønsker at gå 
videre med projektet 

Beslutning: 
Drøftes og tages op som beslutningspunkt på 
kommende møde, om vi skal afprøve en ord-
ning. Ledelsen kommer med et forslag. 
 
Noter: Mette indledte punktet.  
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Ledelsen har holdt møde med politi og forvalt-
ning. De ser ikke usikker trafik omkring skolen 
om morgenen. Ser det som velreguleret og gli-
dende og trafik med lav fart. Taler om tryghed i 
trafikken som vigtigt. Hvis man iværksætter til-
tag, skal man samtidig revidere politik/princip-
per for trafikken omkring skolen. 
 
Skal være tilsyn fra en voksen, muligt at det 
kunne være ved en forælder gerne ved læ-
rer/pædagog, som er ansat. 
 
Kunne evt. være en ”gå over vejen støtte” ved 
en skolepatrulje, hvor man enten følger børn 
over eller står ved kantsten ved start af Aske-
vænget og tager pinden ud. Og så forældre 
samtidig opfordres til at sætte af ved kys og 
kør afsætning. 
 
Et mindre ”set up” ville koste ca. 25.000 kr. for 
et år.   
 
Hvad tænker bestyrelsen om det? 
Forskellige holdninger hetil. Generelt ønskes 
at der arbejdes videre med punktet. Se om det 
skal være begge steder m.m. eller måske en 
langsom indkøring evt. med afprøvning blot på 
Askevænget.  
 
Kunne bekymre sig om der bliver en prop ved 
Askevænget og det så kan blive mere farligt?  
Bekymring i forhold til hvordan cyklister og 
bilister reagerer overfor skolepatruljen.  
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Handler også om adfærdsændring hos 
forældre. Kan man have andre indsatser 
blandt forældrene, gå - busser andet? Vil det 
kunne få en god dominoeffekt, at forældrene 
bliver trygge ved trafiksituationen omkring 
skolen så de måske ikke kører dem i skole og 
der kommer mindre antal biler?  
 
Peger på at de fleste synes, at det vil være 
godt at afprøve en ordning. 
 

       

4 18.15-
18.25 

Principper for 
sikker sejllads 

Drøftelse x Aftale om vi fortsat skal have et princip for 
sikker sejllads - og hvem der vil udarbejde 
udkast til behandling på senere møde, 
bilag med tidligere princip vedhæftet 

Beslutning: 
Det blev vedtaget, at ledelsen kommer med 
bud på, hvad man vurderer man kan stå inde 
for, til kommende bestyreslesmøde. 

 
Noter: Inger introducerede til punktet. 
Skal vi have et princip eller skal vi have forbud 
mod sikker sejlads? 
 
Forskellige holdning til det blev drøftet. 
 

       

5 18.25-
18.35 

Skolemælk Beslutning  Uddeling af skolemælk er blevet besparet 
væk i Center for Areal og Ejendomme. 
Derfor skal bestyrelsen beslutte, om 
skolen fortsat skal udbyde skolemælk og i 
givet fald under hvilke rammer og 
økonomi? 
Indledning v. Mette 
Drøftelse og beslutning 

Beslutning: 
Det blev vedtaget, at man ikke længere kan 
købe skolemælk, når det giver skolen udgifter. 
Det er vigtigt, at det kommunikeres til foræl-
drene, hvorfor bestyrelsen har vedtaget dette. 
Det kommer med i skolebestyrelsens sommer 
skriv, som Inger står for.  
 
Noter:Mette intoducerede et punkt om 
besparelser i CAE, som kan ramme skolernes 
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egen økonomi omkring mælkeordning. Flere 
skolebestyrelser har vedtaget, at man som 
konsekvens heraf stopper muligheden for, at 
man kan købe mælk til sit barn hver dag. 
Ledelsen peger på, at vi dropper mulighed for 
at kunne få skolemælk. 
 
Det er ærgerligt oplever flere, men ikke i orden 
at det skal gå ud over skolens økonomi. 

 
       

6 18.35-
18.40 

Dato for næste 
sb-møde  

Beslutning  Der har været en forespørgsel om, hvor-
vidt vi kan finde en anden dato for mødet i 
juni.  
Drøftelse og beslutning herom samt om 
planlægningen af spisningen 

Beslutning:  
Det blev besluttet, at vi afslutter ved at spise 
sammen. 
Dato: vi fortsætter med den vedtagne dato d. 
14.6. 
 
Noter: Julie og Mette aftaler nærmere. 

       

7 18.40-
18.50 

Orientering Orientering  1.1 Formandskab  
1.2 Ledelse (Besparelser, ansættelser, 

Bededag, digital dannelse) 
1.3 LTK  
1.4 Skoleråd, referat i baggrundsmappe. 
1.5 Lærere 
1.6 Elever 
1.7 Øvrige 

Beslutning:  
 
Noter: 
1.1 intet 
1.2 Foreløbige besparelser vedtaget, læsecen-

ter en enkelt stilling. Lidt økonomi tilbage til 
naturfagsugen m.m. – deles med foræl-
drene i bestyrelsens sommerskriv.  
Har netop ansat to ressourcepædagoger. 
To lærerstillinger er netop opslået.  
Bededagen – eleverne får skolefri kom-
mende bededag, sfo/klub er åben. Ander-
ledes i det efterfølgende skoleår.  
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Henvendelse om, at vi har en høj social 
trivsel på landsplan, som viser sig i resulta-
terne i national trivselsmåling. 
Er en drøftelse om digital dannelse og 
brug og vil gerne drøfte det med bestyrel-
sen på sigt.   

1.6 
Eleverne har været glade for Futurum. 
Omkring billetterne er der flere ideer til for-
bedringer. Ønske om at have Futurum 
hvert andet år. Og obs omkring 9. klasser-
nes rolle i perioden. 

 

       

8 18.50-
18.55 

Kommunikation Beslutning  Hurtigt fælles nedslag på om der er noget 
fra aftenens møde der skal formidles til 
forældrebaglandet. 
 
Hvem gør hvad? 

Beslutning: Skriv i sommerhilsen fra 
bestyrelsen om beslutning ang. skolemælk, 
samt om besparelser m.m. 
 
Noter:  

       

9 18.55-
19.00 

Eventuelt Orientering   Beslutning:  
 
Noter: spørgsmål omkring MY AI - snapchat… 
hvad mener skolen om det? Skal bestyrelsen 
gør noget i den sammenhæng? 
Ikke umiddelbart. 

 


